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L.N. 139 of 2022

Money Lenders (Amendment) Regulation 2022

(Made by the Chief Executive in Council under section 34 of the 
Money Lenders Ordinance (Cap. 163))

1.	 Commencement

This Regulation comes into operation on 30 December 2022.

2.	 Money Lenders Regulations amended

The Money Lenders Regulations (Cap. 163 sub. leg. A) are 
amended as set out in section 3.

3.	 Schedule 3 amended (form of summary of provisions of the 
Ordinance to be included in or attached to a note or 
memorandum of a loan agreement)

	 (1)	 Schedule 3—

Repeal

“at 60% per annum”.

	 (2)	 Schedule 3—

Repeal

“48% per annum or such other rate as is fixed by the 
Legislative Council,”

Substitute

“the rate specified in the section”.

2022年第 139號法律公告

《2022年放債人 (修訂 )規例》

(由行政長官會同行政會議根據《放債人條例》(第 163章 )第 34條 
訂立 )

1. 生效日期
本規例自 2022年 12月 30日起實施。

2. 修訂《放債人規例》
《放債人規例》(第 163章，附屬法例 A)現予修訂，修訂方式
列於第 3條。

3. 修訂附表 3 (貸款協議的摘記或備忘錄所須包括或附有的本
條例條文撮要的格式 )

 (1) 附表 3——
廢除
“為年息 60%”。

 (2) 附表 3——
廢除
“年息 48%或立法會所訂的其他”

代以
“本條指明的”。
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註釋
第 1段

Explanatory Note
Paragraph 1

Explanatory Note

Under section 24(1) of the Money Lenders Ordinance (Cap. 
163) (Ordinance), a person commits an offence if  the person 
lends or offers to lend money at an effective rate of interest 
which exceeds the rate specified in that section (interest rate 
cap). Under section 25(3) of the Ordinance, if  the effective rate 
of interest under an agreement for the repayment of a loan or 
for the payment of interest on a loan exceeds the rate specified 
in that section (extortionate rate), the transaction is presumed 
to be an extortionate transaction.

2.	 Schedule 3 to the Money Lenders Regulations (Cap. 163 sub. 
leg. A) (principal Regulations) contains the form of a summary 
of the provisions of Parts III and IV of the Ordinance. Under 
section 18(1) of the Ordinance, a loan agreement is 
unenforceable if  the summary is not included in or attached to 
a copy of a note or memorandum of the loan agreement.

3.	 This Regulation amends Schedule 3 to the principal Regulations 
so that the summary refers to the interest rate cap and the 
extortionate rate as respectively specified in the said sections 
24(1) and 25(3).

註釋

根據《放債人條例》(第 163章 ) (《條例》)第 24(1)條，任何人
以超過該條指明的利率 (利率上限 )的實際利率貸出款項，
或要約如此貸出款項，即屬犯罪。根據《條例》第 25(3)條，
如任何貸款的還款協議或關於任何貸款利息的付息協議所訂
的實際利率超逾該條指明的利率 (敲詐性利率 )，有關交易即
可推定為敲詐性交易。

2. 《放債人規例》(第 163章，附屬法例 A) (《主體規例》)附表 3
載有《條例》第 III及 IV部條文的撮要的格式。根據《條例》
第 18(1)條，如貸款協議的摘記的副本或備忘錄的副本內並
無包括或附有該撮要，該貸款協議不得強制執行。

3. 本規例修訂《主體規例》附表 3，使上述撮要提述分別於上述
第 24(1)及 25(3)條指明的利率上限及敲詐性利率。
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